

## PROCESS & COMPLIANCE TECHNICIAN

<b>Division:</b>	Operations, Georgian Highlands Region, Ontario
<b>Location(s):</b>	897 Bayview Street, Warton, ON N0H 2T0
<b>Job Term:</b>	1 Permanent
<b>Job Code:</b>	Environmental Officer 3 (61504)
<b>Salary:</b>	\$1,289.12 - \$1,534.12 per week (plus pay for water/wastewater certification)
<b>Posting Status:</b>	OPEN
<b>File No:</b>	OCWA-83-25-GEOR
<b>Job ID:</b>	

The Ontario Clean Water Agency (OCWA) believes in Our Communities, Our Environment and Our People. As a trusted partner to municipalities, First Nations communities, businesses, governments and institutions across Ontario, we provide our clients with total solutions in water and wastewater. We are dedicated to working closely with our clients to help them build healthy sustainable communities and organizations and provide safe and reliable drinking water to thousands of Ontarians each day.

### Join our team as compliance professional with OCWA

In this role, you will implement programs to support environmental compliance, process control programs, and health & safety requirements for water and wastewater treatment processes within the Georgian Highlands Region.

#### What's in it for you?

- Flexible learning and development opportunities.
- Opportunities for career advancement and specialization with the largest provider of water and wastewater services in Ontario.
- You will be eligible for additional pay for certification, should you be successful in completing and maintaining facility water/wastewater operator's licenses.
- Work with the partner of choice for more communities than any other water and wastewater service organization in Ontario for over 30 years.
- Work with an organization committed to innovation and advanced technology.
- A defined benefit pension plan; Comprehensive Health Plan; Life and Disability Insurance.
- Maternity and parental leave top-up benefits including for adoptive parents.

#### What we are looking for:

##### Mandatory

- Class 2 Wastewater Treatment, Class 2 Wastewater Collection, Class 3 Water Treatment and Class 2 Water Distribution and Supply.
- May consider lesser qualified candidates as under-fill - minimum Operator-in-Training (OIT), as specified in O.Reg.128/04 of the Safe Drinking Water Act and O.Reg. 129/04 of the Ontario Water Resources Act. <https://owwco.ca/getting-your-certificate-or-licence-for-the-first-time/>
- Post-secondary education in an environmental discipline or field knowledge.
- Valid Class G driver's license.
- Must be available after regular working hours for emergency situations or on-call as scheduled.
- Expectation of travel throughout the Cluster.
- If you are not certified, please review this link to find out how to become certified: <https://owwco.ca/getting-your-certificate-or-licence-for-the-first-time/>

### Knowledge

- Sound knowledge of water/wastewater treatment operations.
- Knowledge of the Drinking Water Quality Management Systems.
- Extensive knowledge in environmental compliance, health and safety requirements and the processes related to water and wastewater treatment.
- Good knowledge of the Occupational Health and Safety Act and other relevant regulatory and legislative acts, codes, policies, guidelines and procedures related to workplace safety.
- Good knowledge of environmental compliance including relevant regulatory and legislative acts, codes, policies, guidelines and procedures related environmental compliance and the impact on the operation of the water and wastewater treatment systems.
- Good knowledge and understanding is required to apply, interpret, implement and maintain programs based on legislated requirements and various internal operational processes.
- Excellent knowledge of computers, operating programs, SCADA systems, Work Management System (WMS) and Process Data Management systems (PDM).

### Skills and Ability include

- Analytical, problem-solving, planning and scheduling skills to inspect, operate and monitor processes and equipment. Make process control adjustments; resolve operating issues.
- Analytical skills to analyze data, monitor local performance against legal requirements and corporate goals, and resolve compliance issues.
- Evaluative skills to evaluate compliance and quality status of water and/or wastewater treatment facilities.
- Auditing and inspection skills to conduct internal audits, respond to findings, participate in inspections and make recommendations to assigned facilities.
- Excellent oral and presentation skills to provide technical compliance advice to a variety of internal and external contacts in addition to facilitating in-house training to operations staff.
- Excellent written skills with an ability to prepare written technical letters, reports, procedures which will include photos, charts and graphs.
- Proficiency with Microsoft 365 and Office Suite and knowledge of database functions and maintenance programs.
- Ability to work in a team environment and independently.
- Effective time management skills with the ability to prioritize and take initiative.
- Strong attention to detail.

### **The OPS Commitment to diversity, inclusion, accessibility, and anti- racism:**

We are committed to build a workforce that reflects the communities we serve and to promote a diverse, anti-racist, inclusive, accessible, merit-based, respectful and equitable workplace.

We invite all interested individuals to apply and encourage applications from people with disabilities, Indigenous, Black, and racialized individuals, as well as people from a diversity of ethnic and cultural origins, sexual orientations, gender identities and expressions.

Visit the [OPS Anti-Racism Policy](#) and the [OPS Diversity and Inclusion Blueprint](#) pages to learn more about the

OPS commitment to advance racial equity, accessibility, diversity, and inclusion in the public service.

We offer employment accommodation across the recruitment process and all aspects of employment consistent with the requirements of Ontario's [Human Rights Code](#). Refer to the application instructions below if you require a disability-related accommodation.

### How to Apply

1. You must apply by e-mail and the job competition quoted in the subject line.
2. You must show how you meet what we are looking for clearly, completely and concisely; we rely on the information you provide to us.
3. OPS employees are required to quote their WIN EMPLOYEE ID number when applying.
4. Send application/resume with covering letter (PDF format preferred).

**Send application/resume with covering letter (PDF format preferred) saved as JOB ID – First Last Name to:**  
**Ontario Clean Water Agency**  
**Hiring Manager: Camille Leung, Manager, Safety, Process and Compliance**  
**Email: [HRGeorgianhighlands@ocwa.com](mailto:HRGeorgianhighlands@ocwa.com)**

**Posting Date: May 16, 2025**

**Closing Date: June 2, 2025**

**Ontario Clean Water Agency is an inclusive employer.  
We will accommodate your needs under the Ontario Human Rights Code**

*The Ontario Clean Water Agency is an agency of the Province of Ontario, reporting to the Ministry of the Environment, Conservation and Parks. In 2023, OCWA staff treat water and wastewater, and provide other technical services for 318 clients in the province including 169 municipalities, 16 First Nations, 108 commercial and industrial clients and 25 government and institutional clients. Municipal clients range in size from populations as large as 1.5 million in the Region of Peel to as small as 2,400 in Moose Factory. This broad scope of experience ensures OCWA has the expertise to solve any issues that may arise, in any size or type of treatment process in the province. Our Agency has grown its municipal client base every year over the past 30 years is proof of this value. We continue to focus on our people and strategies to attract and retain competent staff.*

Note: Thank you for your interest, we will contact you only if we choose you for further screening or an interview.



## TECHNICIEN DES PROCESSUS ET DE LA CONFORMITÉ; TECHNICIENNE DES PROCESSUS ET DE LA CONFORMITÉ

<b>Division :</b>	Opérations, région de Georgian Highlands, Ontario
<b>Lieu(x) :</b>	897, rue Bayview, Warton (Ontario) N0H 2T0
<b>Durée de l'emploi :</b>	1 poste permanent
<b>Code du poste :</b>	Responsable environnemental 3 (61504)
<b>Salaire :</b>	De 1 289,12 \$ à 1 534,12 \$ par semaine (plus la rémunération pour la certification eau potable et eaux usées)
<b>Type de concours :</b>	OUVERT
<b>Numéro de dossier :</b>	OCWA-83-25-GEOR
<b>Numéro du concours :</b>	

L'Agence ontarienne des eaux (AOE) croit en nos collectivités, notre environnement et nos gens. En tant que partenaires de confiance des municipalités, des communautés des Premières Nations, des entreprises, des instances gouvernementales et des institutions de tout l'Ontario, nous offrons à nos clients des solutions intégrales en matière d'eau et d'eaux usées. Nous sommes déterminés à travailler en étroite collaboration avec nos clients pour les aider à façonner des collectivités et des organisations saines et durables, et à fournir de l'eau potable salubre et fiable à des milliers d'Ontariens chaque jour.

**Joignez-vous à notre équipe en tant que professionnel de la conformité au sein de l'Agence ontarienne des eaux.**

À ce poste, vous mettrez en œuvre des programmes pour soutenir la conformité environnementale, les programmes de contrôle des processus et les exigences en matière de santé et de sécurité pour les processus de traitement de l'eau et des eaux usées dans la région de Georgian Highlands.

### Qu'est-ce que vous en retirez?

- Des possibilités complètes d'apprentissage et de perfectionnement.
- Des possibilités d'avancement professionnel et de spécialisation chez le plus grand fournisseur de services de traitement de l'eau et des eaux usées de l'Ontario.
- Si vous réussissez à obtenir et à conserver vos accréditations d'exploitant d'installations d'eau et d'eaux usées, vous aurez droit à une rémunération supplémentaire.
- Possibilité de travailler avec le partenaire de choix du plus grand nombre de collectivités que tout autre service de traitement de l'eau et des eaux usées de l'Ontario depuis plus de 30 ans.
- Travailler au sein d'une organisation qui s'investit dans l'innovation et les technologies de pointe.
- Un régime de retraite à prestations déterminées, un régime de soins médicaux complet, une assurance-vie et une assurance-invalidité.
- Des prestations complémentaires aux congés de maternité et parentaux, y compris pour les parents adoptifs.

### Ce que nous recherchons :

#### Exigences obligatoires

- Traitement des eaux usées de classe 2, collecte des eaux usées de classe 2, traitement de l'eau de classe 3

et distribution et approvisionnement en eau de classe 2.

- Un candidat moins qualifié peut être considéré pour être nommé à un poste sous-classé d'opérateur en formation minimum, comme le prévoit le Règlement de l'Ontario 128/04 de la *Loi sur la salubrité de l'eau potable* et le Règlement de l'Ontario 129/04 de la *Loi sur les ressources en eau de l'Ontario*.  
<https://owwco.ca/getting-your-certificate-or-licence-for-the-first-time/>
- Formation postsecondaire dans une discipline environnementale ou connaissance du terrain.
- Permis de conduire valide de catégorie G.
- Doit être disponible en dehors des heures de travail normales pour les situations d'urgence ou sur appel selon le calendrier.
- Il faut s'attendre à des déplacements dans l'ensemble du groupe.
- Si vous n'êtes pas certifié, veuillez consulter ce lien pour savoir comment le devenir :  
<https://owwco.ca/getting-your-certificate-or-licence-for-the-first-time/>

### Connaissances

- Bonne connaissance des opérations de traitement de l'eau potable et des eaux usées.
- Connaissance des systèmes de gestion de la qualité de l'eau potable.
- Connaissance approfondie de la conformité environnementale, des exigences en matière de santé et de sécurité et des processus liés au traitement de l'eau potable et des eaux usées.
- Bonne connaissance de la *Loi sur la santé et la sécurité au travail* et d'autres mesures réglementaires et législatives, codes, politiques, lignes directrices et procédures pertinents liés à la sécurité au travail.
- Bonne connaissance de la conformité environnementale, y compris des mesures réglementaires et législatives, codes, politiques, lignes directrices et procédures pertinents liés à la conformité environnementale et à leur incidence sur le fonctionnement des systèmes de traitement de l'eau potable et des eaux usées.
- De bonnes connaissances et une bonne compréhension sont nécessaires pour appliquer, interpréter, mettre en œuvre et maintenir des programmes fondés sur des exigences légales et divers processus opérationnels internes.
- Excellente connaissance des ordinateurs, des programmes d'exploitation, des systèmes SCADA, des systèmes de gestion des travaux et des systèmes de gestion des données de processus.

### Compétences et aptitudes

- Compétences en matière d'analyse, de résolution de problèmes, de planification et de programmation pour inspecter, exploiter et contrôler efficacement les processus et l'équipement. Effectuer des ajustements au niveau du contrôle des processus; résoudre les problèmes d'exploitation.
- Compétences analytiques pour analyser les données, contrôler le rendement local par rapport aux exigences juridiques et aux objectifs ministériels, et résoudre les problèmes de conformité.
- Compétences en matière d'évaluation de la conformité et de la qualité des installations de traitement de l'eau potable et des eaux usées.
- Compétences en matière de vérification et d'inspection pour mener des vérifications internes, répondre aux conclusions, participer à des inspections et formuler des recommandations à l'intention des installations concernées.
- Excellentes compétences orales et de présentation pour fournir des conseils techniques en matière de conformité à une variété de personnes-ressources internes et externes, ainsi que pour faciliter la formation interne du personnel d'opérations.

- Excellentes aptitudes rédactionnelles et capacité à préparer des lettres techniques écrites, des rapports et des procédures comprenant des photos, des diagrammes et des graphiques.
- Maîtrise de Microsoft 365 et de la suite Office et connaissance des fonctions des bases de données et des programmes d'entretien.
- Capacité à travailler en équipe et de façon indépendante.
- Compétences en matière de gestion du temps, capacité à établir des priorités et à prendre des initiatives.
- Un grand souci du détail.

### **Engagement de la fonction publique de l'Ontario (FPO) à l'égard de la diversité, de l'inclusion, de l'accessibilité et de la lutte contre le racisme :**

Nous sommes résolu à bâtir une main-d'œuvre représentative des collectivités que nous servons, et à promouvoir la diversité, l'antiracisme, l'inclusion, l'accessibilité, le mérite, le respect et l'équité en milieu de travail.

Nous invitons toutes les personnes intéressées à présenter leur candidature, tout particulièrement les personnes en situation de handicap, autochtones, noires, racisées, de diverses origines ethniques et culturelles, de diverses orientations sexuelles et de diverses identités et expressions de genre.

Rendez-vous sur les pages présentant la [Politique de la FPO pour la lutte contre le racisme](#) et le [Plan directeur pour l'inclusion et la diversité au sein de la FPO](#) pour en savoir plus sur son engagement à l'égard de l'égalité raciale, de l'accessibilité, de la diversité et de l'inclusion dans la fonction publique.

Nous proposons des mesures d'adaptation dans le cadre du processus de recrutement et de tous les aspects de l'emploi, conformément aux exigences du [Code des droits de la personne](#) de l'Ontario. Si vous avez besoin que l'on prenne des mesures d'adaptation liées à un handicap, veuillez vous reporter aux instructions ci-dessous.

### **Comment postuler**

5. Vous devez postuler par courriel et mentionner le concours dans l'objet du message.
6. Vous devez démontrer de manière claire, complète et concise que vous répondez aux critères de sélection; nous nous appuyons sur les renseignements que vous nous fournissez.
7. Les membres de la FPO doivent indiquer leur numéro d'employé WIN au moment de postuler.
8. Envoyez votre candidature comprenant votre curriculum vitæ et une lettre de motivation (au format PDF de préférence).

**Envoyez votre candidature, y compris votre curriculum vitæ et une lettre de motivation (de préférence au format PDF) enregistrée en utilisant la formule suivante : Numéro de concours – Prénom et nom de famille à :**

**Agence ontarienne des eaux**

**Responsable du recrutement : Camille Leung, responsable de la sécurité, des processus et de la conformité**

**Courriel : [HRGeorgianhighlands@ocwa.com](mailto:HRGeorgianhighlands@ocwa.com)**

**Date d'affichage :**

**Date de clôture :**

**L'Agence ontarienne des eaux est un employeur inclusif.**

**Nous répondrons à vos besoins en vertu du Code des droits de la personne de l'Ontario.**

*L'Agence ontarienne des eaux est un organisme de la province de l'Ontario qui relève du ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs. En 2023, le personnel de l'AOE a procédé au traitement de l'eau et des eaux usées et fourni d'autres services techniques à 318 clients dans la province, dont 169 municipalités, 16 Premières Nations, 108 clients commerciaux et industriels et 25 organismes gouvernementaux et institutionnels. La taille des municipalités clientes varie de 1,5 million d'habitants dans la région de Peel à 2 400 habitants à Moose Factory. Cette vaste expérience permet à l'AOE de disposer de l'expertise nécessaire pour résoudre tous les problèmes qui peuvent survenir, peu importe la taille ou le type de processus de traitement dans la province. Notre organisme a augmenté sa clientèle municipale chaque année au cours des 30 dernières années, ce qui prouve cette valeur. Nous continuons à mettre l'accent sur notre personnel et sur les stratégies visant à attirer un personnel compétent et à le maintenir en poste.*

Remarque : Nous vous remercions de votre intérêt. Nous communiquerons avec vous uniquement si nous vous sélectionnons pour un examen plus approfondi ou une entrevue.

